



“Another powerful tool in the legislative arsenal to fight corruption”

Messrs. Silas Ramaite, Jean Fils Ntamack, Mutembo Nchito and Satyajit Boolell SC, members of the Executive of the IAP African and Indian Ocean region, are inviting you to attend a session of the **Regional Forum for Africa and Indian Ocean** which will be held during the International Association of Prosecutors Annual Conference in Johannesburg.

Date: Wednesday, 12 September 2018
Time: 16:15 –17:45
Place: to be confirmed

The forum will be focusing on the theme of unexplained wealth orders and asset forfeiture. These are powerful tools to deprive criminals of their ill-gotten gains. It allows law enforcement agencies to accomplish a number of goals from disrupting and dismantling criminal organizations as well as punishing individuals in order to protect the public. The session will look at the effectiveness of unexplained wealth legislation as a novel approach shifting the onus on a suspect to offer a legitimate explanation on his or her newly acquired wealth which is not commensurate with his or her revenues. The implications of such an “in rem” approach on the criminal justice process will be the focus of the debates.

A special tribute will be paid to Nelson Mandela the lawyer on the occasion of his 100th birthday.

“Richesse inexpiquée: un outil puissant dans l'arsenal pour combattre la corruption”

MM. Silas Ramaite, Jean Fils Ntamack, Mutembo Nchito et Satyajit Boolell SC, membres de l'Exécutif de la région de l'Afrique et de l'océan indien de l'Association internationale des procureurs et poursuivants vous convient à une session du **Forum régional de l'Afrique et l'océan indien** qui se tiendra durant la Conférence annuelle de l'Association internationale des procureurs et poursuivants à Johannesburg.

Date: mercredi le 12 septembre 2018
Heure: 16 h 15 à 17 h 45
Lieu: à déterminer

Le forum mettra l'accent sur le thème des ordonnances applicables aux cas de richesse inexpiquée et de confiscation des biens. Il s'agit d'outils puissants qui non seulement permettent de retirer aux criminels les gains obtenus illégalement mais font également en sorte que les organismes chargés de faire respecter la loi parviennent à rencontrer un certain nombre d'objectifs allant de perturbation des activités au démantèlement des organisations criminelles en passant par la punition des individus et la protection du public. Cette session permettra d'évaluer l'efficacité de la législation sur la richesse inexpiquée en tant qu'approche nouvelle permettant de déplacer le fardeau sur le suspect qui doit dès lors offrir une explication légitime à l'égard de ses acquisitions récentes qui ne correspondent pas à ses revenus. Les répercussions de cette approche “in rem” sur le système de justice criminelle fera l'objet de discussions.

Un hommage tout spécial sera rendu à Nelson Mandela à l'occasion de son centième anniversaire.